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Błędy w czasach gramatycznych14LE
KC
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Na dzisiejszej lekcji skupimy się na błędach z przedimkami nieokreślonymi- ‘a’ oraz ‘an’. Tak 
niewiele, ale jeśli zapominasz ich używać tam gdzie są potrzebne, staje się oczywistym, iż w Twojej 
znajomości angielskiego są braki językowe. Zatem musimy nad tym popracować.

Słowa ‘dziecko’ i ‘nastolatek’ są rzeczownikami, dlatego musimy powiedzieć 
‘when I was a child’ i ‘when I was a teenager’ m ówiąc o tych okresach w naszym życiu.

Słowa ‘młody’ i ‘mały’ są przymiotnikami, więc nie potrzebujemy przedimka ‘a’ - możemy 
powiedzieć  ‘when I was young’ lub ‘when I was little’,  aby odnieść się do naszego dzieciństwa.
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Nie używamy ‘a’/‘an’ przed rzeczownikami w liczbie mnogiej; używamy ich tylko przed 
rzeczownikami w liczbie pojedynczej:

I wore a shirt - Ubrałem koszulę (liczba pojedyncza)

I wore shoes - Ubrałem buty (liczba mnoga)

Słowo ‘jeans’, mimo że jest rzeczownikiem odnoszącym się do jednego
elementu ubrania, jednej pary spodni to jest traktowane gramatycznie jako liczba
mnoga.  Więc nie użyjemy tutaj  ‘a’ przed ‘jeans’.

Kilka innych rzeczowników odnoszących się do jednej rzeczy, ale gramatycznie w
liczbie mnogiej po angielsku, to:
  
trousers - spodnie
shorts - szorty
glasses - okulary
scissors - nożyczki
tweezers - pinceta 

Nigdy więc  nie używamy  przedimka ‘a’ przed tymi słowami. Zamiast tego możemy użyć 

a pair of - para
lub  
these / those - te / tamte 

lub po prostu nic. Zobacz jak wygląda to w zdaniach:

I bought a new pair of shorts - Kupiłem nową parę szortów

Can you hand me those scissors? - Czy możesz  podać mi tamte nożyczki?
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These binoculars are expensive - Te lornetki są drogie
She needs glasses - Ona potrzebuje okulary

Nie używamy również ‘a’ ani ‘an’  przed rzeczownikami ‘niepoliczalnymi’. Więc prawidłowo, 
mówiąc o radzie,  powiem: ‘I need advice’ lub ‘I need some advice’.

Możesz wrócić do lekcji nr 1, aby przejrzeć niektóre typowe rzeczowniki niepoliczalne. Pamiętaj, aby 
nie mówić ‘a’ / ‘an’ przed rzeczownikami niepoliczalnymi takimi jak: meble, informacja, muzyka. 

Czyli nie mów 
✗ a furniture 
✗ an information 
✗ a music   

Możesz powiedzieć 
✓ some furniture
✓ some information
✓ some music 

albo po prostu: ✓ furniture ✓ information ✓ music

✗ a furniture,  an information, a music
✓ some furniture, some information, some music
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Na dzisiejszej lekcji cały czas pojawia się ’a’ LUB ’an’. No dobrze, kiedy więc w takim razie kiedy 
używamy ’a’ a kiedy ’an’?

Tak więc ’a’ używamy, jeśli rzeczownik  zaczyna się od dźwięku spółgłoskowego, natomiast 
‘an’używamy ‘an’ jeśli słowo zaczyna się od dźwięku samogłoski. 

Pamiętaj , że istotny jest tu dźwięk, niekoniecznie litera. Słowo godzina  ‘hour’ zaczyna się od litery 
H, spółgłoski, ale ta litera jest cicha - więc zaczyna się od dźwięku samogłoski i dlatego używamy 
‘an’.

W języku angielskim mamy 5 samogłosek. A są to:  a e i o u y.  Reszta to spółgłoski.

Oto kilka przykładów podstępnych słów:

a university - Uniwersytet (wymawiane jak U - ni - ver - si - ty
an umbrella - parasol - wymawiane jak um - brel - la
a hat - h is not silent - kapelusz - h nie jest głuche
an honor - h is silent - zaszczyt - h jest głuche
an X-ray - pronounced like ex – ray - Prześwietlenie - wymawiane jak ex - ray
an NGO - pronounced like en – gee – oh - an NGO - wymawiane jak en - gee - oh
a non-governmental organisation - when we say the full words, they start with the N sound)
organizacja pozarządowa - kiedy wypowiadamy pełne słowa, zaczynają się od dźwięku N
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Nigdy nie używamy a /an / jeśli nie odnosi się do rzeczownika. ‘Japanese’ - japoński,  jest 
przymiotnikiem, więc po prostu powiemy ‘She is Japanese’.  Inną możliwością jest powiedzenie: 
‘Ona jest Japonką’ - ‘She is a Japanese woman. W tym przypadku mamy rzeczownik‘ woman- 
kobieta - więc musimy użyć ‘a’.

Oto inny przykład:
✗ He is an intelligent 
niepoprawnie !  ‘Intelligent’ to przymiotnik, czyli jaki: inteligentny, A NIE rzeczownik, nie będzie więc 
tu przedimka ’a’

powiemy wiec :
✓ He is intelligent
On jest inteligentny

Natomiast gdy po przymiotniu bedzie stał rzeczownik, wówczas poprawne jest użycie przedima 
’a’, gdyż mimo, iż postawimy go przed przymiotnikiem,  to odnosi się jednak do rzeczownika  tutaj: 
’man’ 
 
He is an intelligent man - On jest inteligentnym człowiekiem
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Użyj słowo ‘one’ , gdy liczba jest ważna; gdy chcesz podkreślić, że jest tylko jeden  (nie dwa, trzy 
ani więcej:

One of these eggs is rotten, but the others are OK
Jedno z tych jaj jest zgniłe, ale pozostałe są w porządku

I wanted to buy three CDs, but I didn’t have enough money, so I bought only one
Chciałem kupić trzy płyty CD, ale nie miałem dość pieniędzy, więc kupiłem tylko jedną

We wszystkich innych przypadkach, gdy fakt bycia ‘jednym’ nie jest ważny, użyj a / an: 

I had an omelet for breakfast - Miałem omlet na śniadanie

I bought a new CD yesterday - Wczoraj kupiłem nową płytę CD

Teraz możesz kontynuować naukę, rozwiązując test.


